

Referat af bestyrelsesmøde

Mandag d. 17 juni

Deltagere: Bodil, Ellen Margrethe, Hubert, Jens, Keld, Maria, Myssoun, Robert, Sara, Stephanie og Melia

Ikke til stede: Mohammed

Referent: Melia

1. Prioritering af husets aktiviteter og vision og målsætninger for de næste 3-6 måneder - herunder dansktræning for iranske sygeplejersker fremover, dansktræning for ældre brugere af huset, cykelkurser, opdatering af digital aktivitetsliste og status for tovholdermøde

Mødet startede med en drøftelse af aktiviteter med det i baghovedet, at Netværkshuset ikke skal være et rent "servicecenter". Aktiviteterne skal leve op til vores målsætning om at hjælpe nye borgere med at blive integreret og yde hjælp til selvhjælp.

Der blev lagt vægt på, at vi ikke kan sætte store mål for Netværkshuset, der kan være svære at overkomme, men at vi får lavet små konkrete mål og skabt kontinuitet i vores udbud af aktiviteter. Aktivitetsskemaet skal blive mere operativt og levende, og aktiviteterne formål skal være tydeligere og gennemsigtige, så alle forstår, hvad hensigten er med dem.

Tovholderne skal inkluderes i tænkningen af aktiviteter som en højere grad af hjælp til selvhjælp og empowerment af brugerne: altså at man støtter brugeren til at blive til at handle selv og vinde tiltro til egne evner.

Vi fortsatte en gennemgang af aktiviteter der ikke blev drøftet til sidste bestyrelsesmøde (se referat fra mandag d. 3 juni).

- **Sproggrupper for iranske sygeplejersker, læger mv.**

I øjeblikket bruger Netværkshusets frivillige cirka 16-20 timer om ugen på at øve dansk, ofte sygefagligt dansk, med iranske sygeplejersker, læger og tandlæger der kommer til landet på baggrund af deres uddannelse. De skal bestå en række eksamener for at kunne få en evalueringsansættelse og kommer i job.

Det har længe været et emne for bestyrelsen, koordinator og de frivillige at balancere de forskellige behov der er i huset i forhold til hvor mange ressourcer vi til rådighed. Det vurderes, at vi bliver nødt til at skære ned for vores støtte til gruppen af iranske

sygeplejersker mv. for at have større kapacitet og overskud til at hjælpe mennesker med flugtbaggrund i kommunen.

Forretningsudvalget bestående af Bodil, Hubert, Jens og Melia har korresponderet med frivillig Stine Riegels, der har foreslået, at vi laver en skrivelse til sygeplejerskerne (også oversat til persisk), hvor der tydeligt står, hvad vi kan tilbyde og hvornår, og hvilke mennesker Netværkshuset må prioritere at hjælpe. Derudover foreslog udvalget, at Stine med støtte fra os og DRC fortsætter dialog med Dansk Sygeplejeråd, Regionen og dernæst kommunerne med henblik på at høre om de kan tilbyde lån af lokaler eller andet støtte til sygeplejerskerne.

Derudover foreslog bestyrelsen, at vi efter sommerferien tilbyder hjælp til sygeplejerskerne to dage om ugen i stedet for at tilbyde hjælp mandag-torsdag. Alle var enige i at det er en god ide. Men det besluttet til næste bestyrelsesmøde mandag d. 19 august, og de øvrige frivillige skal inddrages op til beslutningen.

Melia vil orientere og inddrage de frivillige der hjælper sygeplejerskerne og sammen med dem finde frem til, hvilke dage vi skal tilbyde sygeplejerskerne sproghjælp.

- Samtalegrupper for ældre brugere

Bodil foreslog, at vi opretter en sprogcafé for ældre brugere, der er kommet i huset over en lang årrække, men har mistet deres sprog fordi de ikke får brugt det tilstrækkeligt. Når man bliver ældre bliver det sværere at lære og bevare sproglige kompetencer og netop derfor er det vigtigt at vi støtter denne målgruppe.

Melia fortalte, at Mubeen netop har startet et begynderhold for kvinder, der er udfordret sprogligt om tirsdagen fra kl. 17. Måske vil det give mening at de ældre brugere tilslutter sig denne gruppe.

Efter sommerferien vil Bodil, Melia og Myssoun se nærmere på oprettelse af sprogtræningsgrupper: hvilke brugere der har interesse, hvordan holdene kan udformes og hvilke frivillige der har interesse i at hjælpe.

- Cykelkurser

Som blev drøftet til sidste bestyrelsesmøde, ønsker vi at cykelværkstedet bliver mindre service og med mere fokus på inddragelse af og læring til brugerne. I foråret forsøgte Hubert og Melia at få gang i cykelkurser med en engageret frivillig cykeltræner. Kurserne var planlagt til at foregå hver torsdag kl. 17-18 i april-juni, men der blev ikke fundet den rette form for kurset, de tilmeldte dukkede ikke op, og den frivillige ønskede at holde pause. Hubert og Melia vil tale med den frivillige, der havde meldt sig som cykeltræner og forsøge at finde en god form, så vi kan starte op i begyndelsen af september.

- Digital liste med indhold om beslutninger, aktiviteter mv.

Formålet med den digitale liste, som blev foreslået og oprettet af Keld er at tidligere truffede beslutninger ikke falder ned mellem to stole og at have et overblik over, hvem der er ansvarlig for hvilke aktiviteter. Bestyrelsen mangler stadig at blive introduceret til listen og det aftales af listen til næste bestyrelsesmøde vises på projektor og gennemgås. Vi holder derfor næste bestyrelsesmøde i underetagen - alternativt har Sara en portable projektor, der kan benyttes i andre lokaler.

2. Nedsættelse af PR-gruppe

Netværkshuset bliver af og til kontaktet af både danske og udenlandske medier, der ønsker at lave interviews og filme i huset. Derfor bør vi have en PR-gruppe der håndterer disse henvendelser og vurdere om vi skal deltage eller ej. Sara, Keld, Jens vil deltage i denne gruppe. Melia har en bekendtskab fra hendes studietid, der muligvis kunne være interesseret i at blive frivillig i Netværkshuset og bidrage i denne gruppe. Hun vil kontakte hende og høre om interessen.

Når vi finder en forperson, bør denne være med i PR-gruppen, da en forperson bør være Netværkshusets ansigt udadtil og stå for pressehåndtering.

3. Orientering fra Melia og Stephanie - puf-ansøgning, brøduddeling, Stephanie i huset mm.

Melia orienterede om at hun og Stephanie fik skrevet og sendt ansøgning om PUF-midler ved Social- og boligstyrelsen afsted torsdag d. 30 maj. Projektet til ansøgning blev kaldt "Styrkede indsatser gennem målrettet frivilligkoordinering" og handler overordnet om at klæde frivillige på til at arbejde ud fra en empowerment-tilgang i vores aktiviteter. En del af projektet indeholder fokus på ungeinddragelse vha. konceptet gruppefrivillighed, hvor unge frivillige rekrutteres gennem deres videregående uddannelser og en peer-to-peer ordning, hvor unge med flugterfaring støtter hinanden.

Melia og Stephanie vil også i slutningen af juni sende en ansøgning til Tuborgfondet der støtter projekter for unge (mellem 16-30 år) hvor fokus vil være på større inddragelse af unge via gruppefrivillighed og peer-to-peer.

Stephanie fortalte at hendes praktikperiode i Netværkshuset var blevet forlænget til slut juni og takkede for en god tid i Netværkshuset.

Hun mindede bestyrelsen om, at lejekontrakten for Netværkshuset udløber i 2026, og at det har betydning for, hvilke midler man kan søge hos fonde. Er det midler der skal dække forbedringer af f.eks. haven skal fondene være sikre på, at huset om nogle år stadig tilhører foreningen og bruges til frivillig socialt arbejde og ikke tilgår en privat ejer.

Melia foreslog, at vi arbejder for at inddrage flere brugere og frivillige i organisering af brøduddeling, da flere har givet udtryk for, at de gerne vil hjælpe til. Det er en aktivitet der ikke kræver stor sproglig kunnen og en måde hvorpå brugerne kan tage ansvar, ejerskab og føle, at de er en del af foreningen. Det aftales, at Melia sammen med Maria laver et program

for brøduddelingen, hvor flere brugergrupper er repræsenteret, som sættes i værk efter sommerferien.

4. GDPR - Regler og lovgivning med betydning for os

Dette punkt udskydes, da det kræver at vi sætter os mere ind i reglerne på området. GDPR handler i korte træk om opbevaring af oplysninger, der kan være med til at identificere en person. Det blev foreslået, at vi arbejder på at få et kursus for fra DRC om regler på GDPR-området for frivilligrupper efter sommer, hvor alle frivillige i Netværkshuset kan deltage.

4. Sommerferiedækning - vagtplan i ferien til huset og turene

Der holdes lukket i juli måned med undtagelse af onsdage mellem kl. 14-19. Melia holder fire ugers ferie fra fredag d. 5 juli. Melia oplyste, at der 6-8 frivillige på vagt hver onsdag i juli måned, hvilket er tilstrækkeligt til at holde åbent for socialt samvær.

Bakken-turen er aflyst, da turen ikke lever op til at være fællesskabsfremmende som vi ønsker (se også referat fra mandag. d. 3 juni).

Vi afholder følgende ture: Tur til tur til Experimentariet for børn onsdag d. 10 juli og tur til Gladsaxe Friluftsbad d. 13 juli og fisketur lørdag d. 27 juli (Keld oplyste at den planlagte fisketur i juni blev aflyst pga. kraftigt vindstød).

I august afholder vi en tur til Sporvejsmuseet og muligvis en tur til Kronborg i Helsingør. Begge ture i august vil Erik Oxenbøll være tovholder på og vi mangler flere detaljer som skal være på plads senest første uge i august. Hubert og Myssoun har meldt sig til at hjælpe på turen til Sporvognsmuseet.

Ellen Margrethe vil desuden sammen med frivillige om onsdagene finde på sjove aktiviteter for børn.

5. Betaling for ture - principiel beslutning vedr. børns betaling

På det seneste har vi oplevet, at der på nogle ture er blevet opkrævet mindre beløb for børn, skønt vi tidligere har talt om at der ikke skulle opkræves penge for børn. Det kan være mere forpligtende at deltage på en tur, når der er betaling, men det bør være tilstrækkeligt at de voksne betaler. Mange familier har flere børn og et meget begrænset økonomisk råderum. Derfor besluttes det at det er gratis for børn at deltage på ture fremadrettet og at dette skal kommunikeres ud til de frivillige der står for at arrangere ture.

6. Låneregler

Flere brugere har spurgt om de kan låne bøger i Netværkshuset. Ellen Margrethe foreslår i denne sammenhæng, at vi opfordrer brugerne til at gå på de offentlige biblioteker for at låne bøger. Herudover kan vi minde om at mange ordbøger er tilgængelige online. Hvis en bruger ikke mener at kunne finde en bog som vi har i Netværkshuset på biblioteket, kan vi låne bogen ud max én måned ad gangen og notere dato for lån, navn og telefonnr.

En bruger har spurgt om hendes datter med svære udfordringer må komme og låne klaveret i Netværkshuset uden for åbningstid. Det er et meget særligt tilfælde, og bestyrelsen giver derfor lov i en begrænset periode. Der arbejdes på at hjælpe brugeren og hendes datter med at skaffe et klaver til deres hjem.

Der blev desuden mindet om, at vi ikke udlåner Netværkshuset til private arrangementer. Arrangementer der holdes skal være offentlige, åbne for alle og tjene Netværkshusets formål om at støtte god integration.

7. Brandsikkerhed

Vi udskyder dette punkt til næste bestyrelsesmøde.

8. Deltagelse i Gentofte Mødes i Byens Hus

Vi planlægger at deltage i Gentofte Mødes som er en god mulighed for at styrke vores synlighed og gøre brugere opmærksomme på foreningslivet i kommunen. Melia melder os til med en stand. Ellen Margrethe vil bemande standen, og efter sommerferien kan vi finde flere frivillige og brugere der vil deltage.

9. Økonomi

Der var ingen kommentarer til økonomien.

10. Evt.

Der var ingen kommentarer til evt.

Næste bestyrelsesmøde er mandag d. 19. august kl. 17-19